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Bakan Pakdemirli: Ormanlarımızı 
artık İHA ile gözetliyoruz 

Bakan Pakdemirli, "Ormanlarımızı artık İHA ile gözetliyoruz. Bu 
sayede sahadan alınan görüntüler canlı olarak yangın yönetim 

merkezi ile paylaşılarak, yangınlara daha etkin ve hızlı müdahale 
fırsatı oluşacaktır." dedi. 

 
17 Haziran 2020 

 

Tarım ve Orman Bakanı Bekir Pakdemirli, Adnan Menderes Havalimanı'nda 

düzenlediği basın toplantısında yeni yangın uçaklarını tanıttı. 

Ormanların "yan yana gelmiş basit bir ağaç topluluğu" tanımından ibaret olmadığını 

vurgulayan Pakdemirli, "Orman başlı başına bir ekosistem, küresel ısınmanın 

engellenmesi için  ön saflarda savaşan cevval bir ordudur. Aralık 2019'dan beri 

dünya Kovid-19'dan dolayı, yoğun bakımlarda, hastanelerde, maskelerin ardında, 

 evlerinde sürekli 'Nefes alamıyorum.' diyor. İşte ormanlar, insanoğlunun en 

vazgeçilmez nefes kaynağıdır. Oksijen depomuz, akciğerlerimiz, süsümüz ve 

gücümüz; ancak ve ancak ormanlarımızdır." dedi. 



Bakanlık olarak "Daha yeşil bir Türkiye, daha yaşanabilir bir dünya" hedefiyle yola 

çıktıklarına işaret eden Pakdemirli, dünyada orman varlığı azalırken Türkiye'yi orman 

varlığını artıran nadir ülkelerden biri konumuna getirdiklerini belirtti. 

Pakdemirli, üç kıtada çevre ülkelere ormancılık desteği veren yegane ülkenin Türkiye 

olduğuna değinerek, aynı zamanda ormanları yangınlardan korumak için  gece 

gündüz çalıştıklarını dile getirdi. 

Havaların ısınmasıyla birlikte nefes almak için orman alanlarına giden vatandaşların 

da yangınlara karşı duyarlı olmasını isteyen Pakdemirli, yangın sonrası sadece 

ağaçların değil,  mevcut ekosistem içindeki yaban hayatı ve biyolojik çeşitlilik, 

 yani bir sistemin yok olduğunu ifade etti. 

Ağaçlandırma çalışmaları 

 

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan liderliğinde Bakanlık olarak 57 yılda yapılan 

ağaçlandırmanın 1,5 katını son 18 yılda gerçekleştirdiklerini söyleyen Pakdemirli, 

yanan ormanların 40 misli kadar alanı ağaçlandırdıklarını dile getirdi. 

Pakdemirli, Türkiye'de 2002 yılından önce yılda 75 milyon fidan üretilirken, son 18 

yıldır yılda ortalama 350 milyon fidan ürettiklerine dikkati çekerek, şöyle konuştu: 

"2002 öncesinde ülkemiz yüz ölçümünün dörtte 1'i orman iken,  bugün yüz 

ölçümümüzün üçte 1'ini ormanlık alana ulaştırdık. Yani orman varlığımızı 18 yılda 1,8 

milyon hektar alan artırdık ve bugün hamdolsun, 1,5 Kıbrıs büyüklüğünde orman 

alanını  ülkemize ve milletimize kazandırmış olduk. Geçen yıl başlattığımız 

Geleceğe Nefes kampanyası ile beraber,  başta liderimiz Recep Tayyip Erdoğan’ın 

ne kadar yeşil sevdalısı olduğunu  tüm Türkiye’ye gösterdik. Vatandaşlarımız bunu 

bakanlığın kampanyası olmaktan çıkarıp,  milletin kampanyası haline getirdi. Ayrıca 

bir saatte en çok fidanı dikerek Guinness Rekorlar Kitabı'na girdi. Orman yangınları 

konusunda da  bir ağacın değerinin biçilemeyeceğini belirten ve bunun için  her 

türlü tedbiri almamızda bizi her daim destekleyen  Sayın Cumhurbaşkanımıza bir 

kez daha şükranlarımı sunuyorum." 

Yangınla mücadeledeki başarı 

 

Türkiye'nin Akdeniz çanağında yangınla mücadelede birinci olduğunu söyleyen 

Pakdemirli, şöyle devam etti: 

"European Forest Fire Information System (EFFIS) sitesine girdiğinizde, 

 Türkiye'nin bu konuda dünyanın lider ülkelerinden olduğunu görebilirsiniz. Akdeniz 

ülkeleri arasında ülkemizde ortalama yanan orman alanı;  Portekiz'den 94 kat, 



İspanya'dan 12 kat, İtalya'dan 19 kat,  Yunanistan'dan 13 kat daha azdır. 2020 

yılında Avusturalya'da meydana gelen orman yangını  3 aydan fazla sürmüş ve 

yağmurlarla sönmüştür. Bu yangında 16 milyon hektar alan, 1,3 milyar hayvan 

yanmıştır. 2019 yılında Kaliforniya'da meydana gelen orman yangını 1 ay sürmüştür. 

Bu yangında 64 bin hektar alan zarar görmüştür. 2019 yılında Amazon'da meydana 

gelen orman yangını 1 ay sürmüş,  bu yangında 5 milyon hektar alan zarar 

görmüştür. Ülkemizde ise 2019 yılında en büyük yangınımız  sadece 2 günde 

söndürülmüştür." 

Bakan Pakdemirli, Türkiye'yi çevreleyen 22,7 milyon hektarlık orman varlığının yüzde 

55'inin riskli ve yangına çok hassas bölgede yer aldığını hatırlatarak, bu varlığı 

korumak için bilimsel çalıştıklarını söyledi. 

Nitelikli bir insan gücüne sahip olduklarını, 10 bin 500 yangın işçisi, 3 bin teknik 

personel, 5 bin memur, 11 bin 500 yangın gönüllüsünün her an tetikte beklediklerini 

belirten Pakdemirli, orman yangınları ile mücadelede kara ve hava araç gücüne sahip 

olduklarını aktardı. 

Çalışmalarında uzay aracı hariç her teknolojiyi kullandıklarını ifade eden Pakdemirli, 

şöyle konuştu: 

"Ormanlarımızı artık İHA ile gözetliyoruz. Bu sayede sahadan alınan görüntüler 

 canlı olarak yangın yönetim merkezi ile paylaşılarak,  yangınlara daha etkin ve 

hızlı müdahale fırsatı oluşacaktır. İHA, 24 saat uçarak gece ve gündüz, 23 bin feet de 

bulunduğu noktadan  3,5 milyon hektarlık orman alanını gözetleyerek,  361 adet 

yangın gözetleme kulemizin yaptığı görevi yerine getirmektedir. Bu sayede zaman ve 

kaynak tasarrufu sağlanacaktır. İnşallah bu güçlü yangınla mücadele ordumuzu, 

 yeni ekipman ve araçlarla daha da güçlendireceğiz. Ayrıca, başta Türk Hava 

Kurumu olmak üzere,  diğer kamu, kurum ve kuruluşları ile de iş birliğimiz devam 

etmektedir." 

Bakan Pakdemirli, yangınla mücadelede bir diğer unsurun da gözetleme kuleleri 

olduğunu, 776 kuleden 24 saat insan ile gözetleme,  117 kuleden 254 kamera ile 

gözetleme yaptıklarını aktardı. 

İnsan kaynaklı yangınlara vurgu 

 

Orman yangınlarının yüzde 88'inin insan kaynaklı olduğunun altını çizen Pakdemirli, 

şöyle devam etti: 

"Geçen sene Aydos Ormanları'nı İstanbul’da yakan şahıs,  hızlı bir şekilde 

yakalandı ve müebbet hapis aldı. Ormanı bilerek yakmanın bedeli, kişiye müebbet 



hapistir. Bilmeyerek dahi yaksanız, yedi ceddinizin ödeyemeyeceği yükle 

karşılaşırsınız. Ormanlar 83 milyonun, hepimizin. Ateş yakarken, mangal yakarken 

çok ciddi sonuçlar doğuyor. İhmal, kasıt 100 yıllık ormanı yok ediyor. Son 10 yılda 

çıkan ortalama yangın sayısı yıllık 2 bin 200  zarar gören alan ortalaması ise 7 bin 

330 hektardır. Bu nedenle ormanlarımıza gözümüz gibi, gönlümüz gibi, 

 akciğerlerimiz gibi özenle bakmaya dikkat edeceğiz. Tabii hamdolsun, yangına 

müdahale süremizi 2003 yılında 40 dakika iken,  önce 15 dakikaya, sonra 2019 

yılında 12 dakikaya indirdik. 2023 yılı sonuna kadar da  teknoloji kullanımını 

artırarak, bu süreyi 10 dakikaya indireceğiz." 

Bakan Pakdemirli, anız yangınlarının topağa ve canlılara çok büyük zararlar verdiğini 

ve orman yangınları için büyük bir tehdit unsuru olduğunu dile getirerek, çiftçilerin de 

dikkatli olmasını istedi. 

Söz konusu orman olunca dünyanın birçok yerine ayırt etmeden yardım 

götürdüklerini dile getiren Pakdemirli, Bosna Hersek, Libya, Arnavutluk, Makedonya, 

Gürcistan, Suriye,  Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti, İsrail, Yunanistan ve Rusya’da ki 

 34 farklı yangına hava gücüyle müdahale ettiklerini kaydetti. 

Pakdemirli, Türkiye'de 1970 ila 1979 yılları arasında bir yangın çıktığı zaman, 

 aşağı yukarı 18 hektar alanın yandığına dikkati çekerek, "2010 ile 2018 arasında 

biz bunu 2,8 hektara kadar düşürdük. Yangın başına düşen alanlarda geçen yıl 2,6 

hektardaydık,  şu anda 2,2 hektara indik. 2023'te bir hedef koyduk kendimize, 

 inşallah 2 hektarın altına ineceğiz." diye konuştu. 

"Ormanlar Anayasa güvencesi altında" 

 

Orman konusunun "kırmızı çizgisi" olduğunu belirten Bakan Pakdemirli, sözlerini 

şöyle tamamladı: 

"Anayasa'nın 169. maddesi gereği,  yanan orman alanları Anayasa'mızın güvencesi 

altındadır. Bugüne kadar yanan hiçbir orman alanı başka bir amaç için 

kullanılmamıştır ve  kullanılmasına bundan sonra da müsaade edilmeyecektir. Yani 

yansa dahi sen orayı ağaçlandırmakla mükellefsin. Ormanda sadece ağaç yok; 

 bitkilerden, hayvanlardan oluşan koskoca bir cennet, koskoca bir alem var. Bu 

hassasiyetle;  orman varlığımızı artırmakla ilgili çok ciddi bir hedefimiz var. Bu 

hedef, dünyada yaşayan her bir insan için bir tane ağaç dikme,  fidan dikme hedefi. 

İnşallah bu hedefi 2023'e kadar tamamlamış olacağız. Böylece orman varlığımızı 

daha da artırarak,  dünyada bir veya ikinci sıraya oturmaya özellikle çalışacağız." 

Toplantıdan notlar 

 



Orman Genel Müdürü Bekir Karabey de Türkiye'nin orman varlığını artıran nadir 

ülkelerden biri olduğunu söyledi. Bunun kendiliğinden olan bir çalışma olmadığına 

işaret eden Karacabey, son yıllarda milyonlarca fidanı toprakla buluşturduklarını 

belirtti. 

Konuşmanın ardından orman yangınlarında farkındalık oluşturmak adına ünlü 

sanatçılarının da bulunduğu kamu spotunun sinevizyonda gösterimi yapıldı. 

Bakan Pakdemirli, konuşmasının ardından yangınlarda kullanılacak araçları gezdi, 

incelemelerde bulundu. 

Rus amfibi yangın söndürme uçağı "Be-200 ES"in kokpitine geçen Pakdemirli'nin de 

kontrolündeki uçak, ilk olarak Tahtalı Barajı'ndan su alımı yapacak. Daha sonra ise 

kontrollü olarak çıkartılan yangına müdahale edecek. 

Toplantıya İzmir Valisi Erol Ayyıldız, İzmir Ticaret Odası Yönetim Kurulu Başkanı 

Mahmut Özgener, AK Parti İzmir İl Başkanı Kerem Ali Sürekli ve bakanlık bürokratları 

katıldı. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



YERLİ BUĞDAY SORGÜL’ÜN 
ÜRETİMİ 400 TONU AŞTI 

 
Mezopotamya’nın 13 bin yıllık en eski buğdayı olan Sorgül’ün yeniden 

canlandırılması için Birleşmiş Milletler Gıda ve Tarım Örgütü (FAO) 

tarafından 2017 yılında Mardin’de başlatılan “Yaşayan Toprak Yerel 
Tohum” projesi kapsamında bu yıl üçüncü kez hasatı gerçekleşti. Projenin 

ilk yılında 35’i mülteci olmak üzere 70 kadın yer almış, 102 dönüm arazide 
20 ton rekolte elde edilmişti. Bu yıl bin 400 dönümde yapılan ekimde 400 

tondan fazla Sorgül buğdayı elde edildi.  
 

17 çiftçinin gönüllü olduğu projeyi yürüten şef Ebru Baybara Demir, “Tarım 
girdi maliyetlerini düşürerek, içinden geçtiğimiz bu zorlu süreçte 

çiftçilerimizle üretmeye devam ediyoruz. Ekim zamanında daha fazla çiftçi 
ile yolumuza devam edeceğiz” dedi. Her geçen gün büyüyen üretim ile 

sürdürülebilir bir ekosistem sağladıklarını söyleyen Demir, “Yerel 
tohumlarla doğaya, insana saygılı tarımın mümkün olabileceğini, susuz 

tarımın su kaynaklarını korumada ve tarım girdi maliyetlerini azaltmada ne 
kadar önemli olduğunu Sorgül buğdayı ile deneyimlemeye devam 

ediyoruz” diye konuştu. 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



İş dünyası: Bizi yakmayın! 
İşsizlik Sigortası Fonu’ndaki işveren payının iki katına 

çıkarılmasını öngören düzenlemenin, yaşanan sıkıntıları daha da 
ağırlaştıracağına dikkat çeken iş dünyası, “kapanmalar artabilir” 

uyarısı yaptı.. 

 
18 Haziran 2020 

Mehmet KAYA - HÜSEYİN GÖKÇE/ANKARA 

İstihdam Kalkanı paketinde yer alan ve İşsizlik Sigortası Fonu’ndaki işveren ve işçi 

payının iki katına çıkarılmasını öngören hükme, iş dünyasının tepkisi sürüyor. 

Normale Dönüşe Destek ve Tamamlayıcı Emeklilik Sistemi olmak üzere iki ayaktan 

oluşan önlemler paketinde, bir çok destek unsuru olmasına rağmen, Kıdem 

Tazminatı Fonunda yapılması planlanan artış büyük küçük ayrımı gözetmeksizin her 

işletmeyi derinden etkiliyor. 

Anadolu’nun bir çok noktasında iş dünyası temsilcileri, gerek sosyal medya gerekse 

basın üzerinden yaptıkları değerlendirmelerde, zaten zor günler geçirilen bir 

dönemde İşsizlik Sigortası Fonu’nda yaşanacak artışın zorluğun boyutunu daha çok 

artıracağı uyarısında bulundular. 

 



‘Kıdem tazminatı sorununa çözüm olması mümkün değil’ 

Ankara Sanayi Odası Başkanı Nurettin Özdebir, Cumhurbaşkanı Yardımcısı Fuat 

Oktay'ın da katıldığı ve COVID-19 izolasyonu sonrası ilk meclis toplantısında, işsizlik 

sigortası işveren payının yüzde 2'den yüzde 4'e çıkarılmamasını istedi. Özdebir 

konuşmasında kıdem tazminatına yönelik yeni önerilere değindi. İşsizlik sigortası 

fonunun kurulmasının kıdem tazminatı sorununa çözüm amacını taşıdığını ancak 

bunun gerçekleşmediğini söyleyen Özdebir, tartışma sürerken gündeme gelen işsizlik 

sigortası fonuna yüzde 2 olan işveren katkı payının yüzde 4'e çıkarılması önerisine 

değindi. 

‘İşçi sendikaları çalışanların yüzde 5'ini temsil ediyor’ 

Özdebir konuşmasında şunları söyledi: “Lütfen bu çalışmada yükümüzü artırmayın. 

Fon kurulurken amaçlardan biri kıdem tazminatı fonu olarak da kullanılabilmesiydi. 

Şimdiye kadar yapılan bir hata var. Hep sendikalarla görüşülüyordu. TOBB dahil 

edilerek işveren kanadı dengelendi ama işçi sendikaları çalışanların yüzde 5'ini temsil 

ediyor. Onların kıdem diye bir sorunu yok, zaten alıyorlar. Bir şekilde yüzde 95 işçinin 

de oraya yansıması gerekir. Böyle bir görüşmeden kıdem sorununa çözüm çıkmaz. 

İşsizlik sigortası fonu işveren payına artış bize çok büyük yük getirecektir. Lütfen bizi 

yakmayın.” 

Oktay: Sizi yakmamız diye bir şey asla söz konusu olamaz 

Cumhurbaşkanı Yardımcısı Fuat Oktay da konuşmasında Nurettin Özdebir'in 

sözlerini değerlendirdi. Kıdem tazminatına yönelik olarak ASO'nun önerilerinin 

değerlendirileceğini belirten Oktay, sanayinin gücü ve rekabetçiliğini koruyarak yeni 

fırsatlar oluşturmak istediklerini vurgulayarak, kıdem tazminatı reformu, finansmana 

erişimin kolaylaştırılması ve Gümrük Birliği anlaşmasının yenilenmesi” başlıklarını 

gündemde tuttuklarının altını çizdi. 

Oktay, “Bizim burada size ilave yük getirmemiz, hele hele tırnak içinde söylüyorum 

‘sizi yakmamız’ diye bir şey asla söz konusu olamaz. Amacımız barış içerisinde çok 

daha sağlam, dayanıklı bir iş dünyası oluşturabilmek. Çalışanını işverenini ayrı gören 

bir yapıda değiliz” dedi. 

Bu arada kamuoyuna şu ana kadar yansıyan bilgilere göre, Tamamlayıcı Emeklilik 

Sistemini de içeren karma modelin tercih edilmesi halinde, burada öngörülen 

oranlarda primin yatırılmaması halinde ne olacağı belirsiz durumda. Ankara 

Hacıbayram Veli Üniversitesi Öğretim Üyesi Dr. Okan Giray Bülbül, "İşveren fona 

ödemesi gereken 3 puanlık kısmı ödemezse ne olacağı belli değil. Ödememe oranı 



yüzde 10’lar seviyesinde kalırsa problem olmaz ama bunun üzerine çıkması halinde 

sıkıntı çıkabilir.” 

Erdoğan'dan mutabakat vurgusu 

 

Sosyal taraflar dün Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan ile biraraya geldi. İki 

saate yakın süren görüşmede Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın tarafların görüşlerini aldığı 

ve daha önce yaptığı "tarafların mutabakatının aranması" yönündeki görüşünü 

koruduğunu öğrenildi. Erdoğan, "Konuyu siz kendi aranızda bir daha değerlendirin, 

biz de bu tarafta bir daha değerlendirelim" mesajını verdi. Öte yandan tarafların 

düzenlemeye yönelik derin görüş ayrılıkları var. Bu kıdem düzenlemesi olmadan 

İstihdam Kalkanı hazırlığının yasa gerektiren kısımlarının TBMM'ye sunulması, diğer 

kısımlarının uygulamaya geçme ihtimalini yükseltti. Toplantıya Türk-İş Başkanı Ergün 

Atalay, Hak-İş Başkanı Mahmut Arslan, TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, TİSK 

Başkanı Özgür Burak Akkol katıldı. Erdoğan'ın ayrılmasının ardından taraflar 

toplantıya devam etti. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



İşsizlik fonu eridi, fatura işverene 
kesildi 

 
Kovid-19 salgını döneminde İşsizlik Sigortası Fonundan; kısa çalışma ödeneği, nakdi ücret 
desteği ve işsizlik maaşı ödemeleri gerçekleştirildi. Fondan yapılan ödemeler artarken, kısa 
çalışma ve ücretsiz izin uygulaması nedeniyle fonun prim gelirleri yüzde 40 oranında 
azaldı. Fondan yapılan harcamalardaki artış dolayısıyla prim artışı gündeme geldi. 

Habertürk’ten Ahmet Kıvanç’ın aktardıklarına göre, Kovid-19 salgınından etkilenenlere 17 
Haziran tarihi itibarıyla değişik adlar altında toplam 20.5 milyar lira para aktarıldı. Bunun 6.1 
milyarı Faz 1, Faz 2 ve Faz 3 kapsamında sosyal yardımlaşma ve dayanışma vakıfları 
aracılığıyla hane başına bin lira olarak yapılan sosyal destek ödemelerinden oluşuyor. Kalan 
14.4 milyar liralık kısmın tamamı İşsizlik Sigortası Fonu’ndan karşılandı. Bu kapsamda, 3 
milyon 505 bin kişiye 10.6 milyar lira tutarında kısa çalışma ödeneği, 1 milyon 358 bin kişiye 
1.7 milyar lira tutarında nakdi ücret desteği ve 718 bin kişiye de 2.1 milyar lira tutarında 
işsizlik ödeneği verildi. Bu ödemelerin nisan ayına ait kısmı fonun gelir-gider tablosuna 
yansıdı. 

AYLIK HARCAMA 8.6 MİLYARI AŞTI 

Fondan mayıs ayında yapılan harcama 8.6 milyar liraya ulaştı. Mayıs ayına ait işsizlik 
ödeneğinin bir kısmı salgın dolayısıyla nisan ayında ödendiği için fondan geçen ay yapılan 
işsizlik maaşı ödemeleri 145.7 milyon lirada kaldı. Kısa çalışma ödeneği 5 milyar 336.9 milyon 
lira oldu. İşsizlik ve kısa çalışma ödeneği alamayan işsizler ile ücretsiz izne çıkartılan işçilere 
ise mayıs ayında 442.3 milyon lira ödendi. Teşvik ve destekler ile aktif işgücü programları ve 
işbaşı eğitim programları için yapılan harcamalar mayıs ayında da devam etti. 

PRİM GELİRLERİ YÜZDE 40 AZALDI 

Fonun aylık giderleri geçen yıl mayıs ayından bu yana zaman zaman aylık gelirleri aşıyor. 
Ancak bu yıl mayıs ayında gelir ve gider arasındaki fark üç kata ulaştı. Fonun mayıs ayı 
giderleri 8.6 milyar liraya ulaşırken, gelirleri 2.7 milyar lirada kaldı. 

Gelirlerdeki azalma, kısa çalışma ve ücretsiz izin uygulaması dolayısıyla sigortalı çalışan 
sayısının dramatik bir şekilde düşmesinden kaynaklandı. Fona mart ayında 1 milyar 665 
milyon lira işçi ve işveren primi yatırılırken, bu rakam mayıs ayında 1 milyar 12 milyon liraya 
düştü. İşçi işveren pirimi yüzde 40 oranında azaldı. İşçi ve işveren priminin 3’te 1’i oranında 
olan devlet katkısı da benzer şekilde 555 milyon liradan 337 milyon liraya geriledi. Fonun 



mart ayında 1 milyar 576 milyon lira olan faiz gelirleri de mayıs ayında 1 milyar 32 milyon 
liraya düştü. 

FON VARLIKLARI 6 MİLYAR LİRA AZALDI 

Hem harcamaların artması, hem de gelirlerin azalmasının sonucunda fonun toplam varlıkları 
hızla azaldı. 2019 yılı sonunda 131.5 milyar lira olan fonun varlıkları nisan ayında 133.2 milyar 
liraya çıkmışken, mayıs ayında 127.3 milyar liraya geriledi. Fon varlıklarındaki bir aylık erime 
6 milyar liraya ulaştı. Böylece fonun toplam varlıkları 2018 yılı sonundaki 127.6 milyar lira 
düzeyine geriledi. 

Mayıs ayında kısa çalışma ödeneğine hak kazanan kişilere yapılan 5 milyar lirayı aşkın ödeme 
ile nakdi ücret desteği ödemeleri fonun gelir gider tablolarına haziran ayında yansıyacak. 
Dolayısıyla fon varlıklarındaki azalmanın haziran ayında da devam etmesi bekleniyor. 

PRİMLER GEÇİCİ OLARAK ARTACAK 

İşsizlik Sigortası Fonu’nu tekrar güçlendirmek amacıyla primlerin artırılması öngörülüyor. 
İşsizlik fonuna işçinin brüt ücretinin yüzde 1’i oranında işçi, yüzde 2’si oranında da işveren 
primi yatırılıyor. Geçici olarak bu oranların iki katına çıkartılması öngörülüyor. Artırımlı prim 
ödemesinin şimdilik yılsonuna kadar devam etmesi planlanıyor. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Borçlanma büyümeye ayak bağı 
olabilir 

COVID-19 nedeniyle 2. Dünya Savaşı’nda görülen düzeylere 
gelen borçlanmanın tasarrufları değil talebi ve yatırımları artırması 

gerekiyor. Aksi halde bunun özellikle gelişmekte olan ülkelerde 
büyümeye ayak bağı olabileceği belirtiliyor. 
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Hilal SARI 

COVID-19 etkileriyle boğuşan hükümetlerin önlem paketleri küresel borçluluğu en 

son 2. Dünya Savaşı’nda görünen düzeylere yükseltti. Uzmanlara göre borçlanma 

talep ve yatırımları teşvik ederse, iyi bir şey. Fakat borçlanma sadece tasarrufların 

artmasına yol açar ve talebi tetiklemezse, bu döngü sürdürülebilir değil ve büyüme 

için ayak bağı olabilir. 

Gelişen ülke tahvilleri yükselişte 

Uluslararası Finans Enstitüsü (IIF) verilerine göre gelişmekte ve kalkınmakta olan 

ülkeler nisan ayından bu yana 83 milyar dolar sermaye çekebildi. ABD Merkez 

Bankası’nın martta açıkladığı dev programlar ve faizleri sıfıra indirmesi sonrası 



gelişen ülke devlet tahvillerinin göstergesi niteliğindeki JPMorgan EMBI Global 

Diversified endeksi 23 Mart’tan bu yana yaklaşık yüzde 20 yükseldi. 

Borçlanma normalde talebi teşvik etmeli ama... 

Borçlanmanın sadece finansal kriz riski taşımadığını fakat büyüme üzerinde de 

olumsuz etkileri olduğunu söyleyen ekonomistlerin de sayısı artıyor. Bunlardan biri de 

Chicago Üniversitesi İşletme Fakültesi Ekonomi ve Kamu Politikaları Profesörü Amir 

Sufi. Sufi, FT’ye verdiği demeçte “Kreditörler ve borçlananlar aldıkları parayı farklı 

şekilde kullanıyor. Normalde talebi ve yatırımları harekete geçirmesi gereken 

borçlanma, tasarrufa yönelen bankalar ve Almanya gibi tasarruf fazlası olan ülkeler 

nedeniyle talep ve yatırıma değil tasarrufa dönüşüyor” diyor. 

...bu döngü dünyayı Japonya’ya benzetecek 

Bu durum Sufi’ye göre faizlerin düşmesine, daha fazla borçlanmaya ve borçluluğun 

artıp talebin yükselmediği döngünün devam etmesine yol açıyor. Bunun sürdürülebilir 

olmadığına dikkat çeken ekonomist “Çünkü bu dünyayı büyümenin vasatın da altında 

olduğu Japonya’ya benzetecek” diye uyarıyor. 

İlk sinyal İtalya’nın notunun kırılması 

Ekonomistler bu borç yükünün nasıl paylaşılacağını, tahvil ihraçlarındaki artışın 

piyasaları nasıl etkileyeceğini ve bunun uzun vadede büyümeye ne gibi etkisi 

olabileceği konusunu masaya yatırmaya başladı. İngiliz gazete Financial Times’da 

yer alan bir analizde borçluluktaki bu hızlı artışın ilk etkilerinin görülmeye şimdiden 

başladığı belirtiliyor ve uluslararası kredi derecelendirme kuruluşu Fitch’in İtalya’nın 

kredi notunu BBB-’ye indirmesini buna bir örnek olarak gösteriyor. 

'Borç bedele rağmen şu anda gerekli’ 

Öte yandan Harward Üniversitesinden Kenneth Rogoff Goldman Sachs’a yaptığı 

açıklamada “Politika yapıcıların aynı adımları atmasıyla ilgili bir sorunum yok eğer 

bizi bu krizden tek parça halinde çıkartabileceklerse” diyor ve ekliyor: “Tabii bunun bir 

bedeli de olacak, ama bu şu anda herkes için bu bedeli ödememiz gerektiği gerçeğini 

değiştirmiyor. Bedele rağmen şu anda yapılması gereken bu.” 

COVID-19 paketleriyle borçluluk oranları tavan yaptı 

ABD’li yatırım bankası Goldman Sachs da ‘hükümetlerin pandeminin etkisini bertaraf 

etmeyi amaçlayan müdahalelerinin küresel borçluluk düzeyini 2. Dünya Savaşı’ndan 

bu yana görülmemiş düzeye yükselttiğini’ söylüyor. 



 

Allianz Baş Ekonomi Danışmanı Muhammed El-Erian: 

Fed destekleri piyasaları da zombiye çevirebilir 

 

Allianz Baş Ekonomi Danışmanı ve ünlü yatırımcı Muhammed El-Erian, sadece 

zombi şirketler değil zombi piyasaların da endişe verici olduğunu söyleyerek piyasa 

oyuncularını dikkatli olmaları konusunda uyardı. CNBC’ye konuşan El-Erian 

“Ekonomik temellerden giderek kopuk hale gelen varlık fiyatları nedeniyle ‘zombi 

piyasalar’ konusunda da dikkatli olmamız gerekiyor. Henüz o noktada değiliz, ama 

yaklaşıyoruz” dedi. El-Erian Fed gibi merkez bankalarının varlık fiyatlarını 

desteklemeye devam etmesiyle piyasaların tamamen yanlış fiyatlandıkları zombi 

piyasalara dönüştüğünü görebileceğimi söyleyerek, bu desteklerin piyasanın 

sermayeyi verimli şekilde dağıtmasını engellediğini söyledi. Zombileri ayakta 

tutmanın bedeli var Zombi şirketlerin borçlarını ödeyemedikleri halde borçla devam 

ettiğini belirten El-Erian, düşük faizin zombi şirketlerin sayısını artırdığına dikkat 

çekerek uyarıyor: “Bu şirketler ekonominin dinamizminden yiyor ve kaynakların yanlış 

dağıtılmasına yol açıyor. Bugün bu şirketleri ayakta tutsanız bile bunun bir bedeli 

olacak.” 

'Borç iyileşme görünümünü bozuyor' 

 

Uluslararası Finans Enstitüsü de (IIF) hızla artan borçluluğun büyüme için ayak bağı 

olabileceğini söylüyor. IIF önceki gün yayınladığı bir notta gelişmekte olan ülkeler 

büyüme görünüm endeksinin mayıs ayı için yüzde 2,9 daralma gösterdiğini belirtti. 

 



Hükümet harcaması en az artan Endonezya ve Türkiye 

 

COVID-19 pandemisinin cari açığı en çok Arjantin, Brezilya ve Macaristan’da 

artırdığını belirten IIF’e göre özellikle gelişmekte olan ülkelerde devlete ait şirketler 

(SOE) iyileşmede önemli rol oynuyor, fakat bunun maliyeti düşük verim ve artan 

borçluluk olacak. Endonezya ve Türkiye’nin hükümet harcamaları en az yükselen iki 

gelişmekte olan ülke olduğuna da dikkat çeken IIF, daha fazla harcama yapan 

ülkelerin vergi gelirlerinin de kriz nedeniyle düşmesine bağlı olarak cari açıkta daha 

fazla artış gördüğünü ekliyor. IIF Başekonomisti Robin Brooks, COVID-19 öncesinde 

de gelişen ülke GSYH’lerinin istikrarlı şekilde düşmekte olduğuna dikkat çekerek 

Türkiye ve Arjantin’de ‘politika aktivizminin (büyümeyi sadece kısa vadede teşvik 

eden politikaların) volatiliteyi artırdığını’ belirtiyor. Türkiye’nin neredeyse 2017’deki 

düzeylere yükselen cari açığının COVID-19 nedeniyle zayıflayan ihracattan 

kaynaklandığını belirten Brooks, “Fakat yüksek kredi büyümesi ithalatı destekledi ve 

cari açık gereğinden fazla yükseldi. Bu da malesef kredileri TL’nin değerinde düşüş 

olmadan artıramayacağınızı gösteriyor” değerlendirmesini yaptı. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



İstanbul, Ankara ve Bursa'da 
maske takmak zorunlu hale 
getirildi 

Koronavirüs tedbirleri kapsamında İstanbul, Ankara ve Bursa'da 
açık alanlarda maske takmak zorunlu hale getirildi. Alınan 

kararlara uymayan vatandaşlara idari para cezası verilmesi başta 
olmak üzere, aykırılığın durumuna göre kanunun ilgili maddeleri 

gereğince işlem yapılacağı bildirildi. 
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İstanbul, Ankara ve Bursa'da açık alanlarda maske takmak zorunlu hale getirildi. 

İstanbul Valisi Ali Yerlikaya, kentte açık alanlarda maske takmanın artık zorunlu hale 

getirildiğini bildirdi. 

Vali Yerlikaya Twitter'dan yaptığı paylaşımda, "Değerli İstanbullular sağlığınız için 

İstanbul'da açık alanlarda maske takmak artık zorunlu." ifadelerini kullandı. 

İstanbul Valiliğince yapılan açıklamada ise koronavirüs salgınının en temel 

özelliğinin, fiziksel temas, hava yolu gibi yollarla çok hızlı bulaşması ve enfekte insan 

sayısının hızlı artması olduğu belirtildi. Açıklamada, salgının yayılmasını 

engellemenin en etkili yolunun sosyal hareketliliği ve insanlar arası teması azaltarak 

sosyal izolasyonun mutlak şekilde sağlanması olduğu kaydedildi. 

Ankara 



Ankara Valiliği, Bilim Kurulunun önerisiyle açık alanlar ve toplu bulunulan kapalı 

mekanlarda maske takmanın zorunlu kılındığını açıkladı. 

Ankara Valiliğinin Twitter hesabından yapılan paylaşımda, Bilim Kurulunun önerisi ve 

Umumi Hıfzıssıhha Kurulu kararınca Ankara ili içinde cadde, sokak, açık alanlar ile 

toplu bulunulan kapalı mekanlarda maske takmanın zorunlu kılındığı bildirildi. 

Ayrıca, karara aykırı davrananlar hakkında ilgili mevzuatta belirtilen yaptırımların 

uygulanacağı kaydedildi. 

Vali Vasip Şahin, konuyla ilişkin Twitter hesabından yaptığı paylaşımda "Yeni 

normalimizin üç altın şifresi, maske, mesafe, temizlik. Sabırla, ısrarla riayet lütfen." 

ifadesini kullandı. 

Bursa 

Bursa Valiliği, İl Hıfzıssıhha kararı ile kent sınırları içinde ağzı ve burnu kapatacak 

şekilde maske takma zorunluluğu getirildiğini bildirdi. 

Valilik'ten yapılan yazılı açıklamaya göre, yeni tip koronavirüs (COVID-19) salgınının 

görüldüğü andan itibaren, Sağlık Bakanlığı ve Bilim Kurulunun önerileri, 

Cumhurbaşkanının talimatları doğrultusunda, salgının toplum sağlığı ve kamu düzeni 

açısından oluşturduğu riski yönetme, sosyal izolasyonu temin, sosyal mesafeyi 

koruma ve yayılım hızını kontrol altında tutma amacıyla birçok tedbir kararı alınarak, 

uygulamaya geçirildi. 

Kararda şu ifadelere yer verildi: 

"Bu kapsamda, İl Hıfzıssıhha Kurulunun kararı ile bugün toplanan Bilim Kurulu'nun 

tavsiye kararlarına istinaden, koronavirüs salgınının toplum sağlığı açısından 

oluşturduğu riski yönetebilmek, sosyal hareketliliği ve insanlar arası teması azaltarak 

sosyal izolasyonu tesis etmek amacıyla daha önce alınmış kararlara ilave olarak 

vatandaşların tüm ilimiz sınırları içinde ağzı ve burnu kapatacak şekilde tıbbi/bez 

maske kullanımı zorunlu hale getirilmiştir." 

Karara uymayanlara ceza 

Açıklamada, alınan kararlara uymayan vatandaşlara idari para cezası verilmesi başta 

olmak üzere, aykırılığın durumuna göre kanunun ilgili maddeleri gereğince işlem 

yapılmasına, konusu suç teşkil eden davranışlara ilişkin gerekli adli işlemlerin 

başlatılmasına karar verildiği kaydedildi. 



Bakan Pekcan: İhracat kısıtlamaları 
kaldırılmalı 

Ticaret Bakanı Ruhsar Pekcan, Finlandiya'nın Türkiye'ye 
uyguladığı ihracat kısıtlamalarının bir an önce kaldırılmasını talep 

ederek, "Bu kısıtlamaların kaldırılması ülkelerimiz ve 
firmalarımızın teknoloji alanında da yeni projeler ve iş birliklerinin 

artırılmasına katkı sağlayacaktır." dedi. 
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Ticaret Bakanı Ruhsar Pekcan, Türkiye ile Finlandiya arasındaki ikili ticaret hacminin 

gerçek potansiyeli yansıtmadığını belirterek, "İkili ticaret ilişkilerimizin çok daha 

yüksek bir hacme ulaşması için gerekli önlemleri almamız gerektiğine inanıyorum." 

ifadelerini kullandı. 

Bakanlıktan yapılan açıklamaya göre, yeni tip koronavirüs (COVID-19) nedeniyle 

ticaret diplomasisi kapsamında ülkelerin muhatap bakanlarıyla görüşmelerine hız 

kesmeden sanal ortamda devam eden Ticaret Bakanı Ruhsar Pekcan, Finlandiya 

Kalkınma İşbirliği ve Dış Ticaret Bakanı Ville Skinnari ile video konferans yöntemiyle 

görüşme gerçekleştirdi. 

Yaklaşık bir saat süren görüşmede, ikili ticari ilişkiler, Ortak Ekonomi ve Ticaret 

Komitesi (JETCO) toplantısı, Gümrük Birliğinin güncellenmesi, Avrupa Birliği'nin (AB) 

çelik önlemleri gibi konular ele alındı. 

Pekcan görüşmede, dünyanın COVID-19 salgını nedeniyle eşi benzeri görülmemiş 

bir dönemden geçtiğini, bunun, iş ve ticaret ortamını da ciddi bir şekilde etkilediğini 

belirterek, krizin ancak iş birliği ve dayanışmayla aşılabileceğini, bunun için de iletişim 

kanallarını her zamankinden daha açık tutmak gerektiğini ifade etti. 



Alınan önlemlerin ekonomi ve ticaret üzerinde kaçınılmaz etkisi bulunduğuna dikkati 

çeken Pekcan, Türkiye’nin bu dönemde sağlık alanı başta olmak üzere salgınla 

mücadelede önemli bir başarı kaydettiğini, aynı zamanda ticaret akışının devamına 

odaklandığını, 1 Haziran'dan itibaren de normalleşme sürecine geçtiğini dile getirdi. 

"Rakamlar gerçek potansiyeli yansıtmıyor" 

Pekcan, Türkiye ile Finlandiya arasındaki ikili ticaret hacminin 2020 yılının ilk 5 

ayında bir önceki yıla göre yüzde 8 artarak 542 milyon dolar olarak gerçekleştiğini 

belirtti. 

Bu rakamların gerçek ticaret potansiyelini yansıtmadığına işaret eden Pekcan, şunları 

kaydetti: 

"İkili ticaret ilişkilerimizin çok daha yüksek bir hacme ulaşması için gerekli önlemleri 

almamız gerektiğine inanıyorum. Bu nedenle özel sektör kuruluşlarımızı ve iş 

adamlarımızı, ülkelerimizdeki iş birliği olanaklarını keşfetmek için birbirleriyle daha 

yakın temas kurmaya teşvik etmeliyiz." 

Pekcan, iki ülke arasında ticaret potansiyeli olan ürünlere daha fazla odaklanılması 

gerektiğini belirterek, bu kapsamda otomotiv parçaları ve yan sanayi ürünleri, demir 

çelik, bazı tarım ürünlerinin potansiyel ürünler arasında yer aldığını ifade etti. 

Finlandiya'dan Türkiye'ye doğrudan yatırımın da 373 milyon dolara ulaştığını bildiren 

Pekcan, şu değerlendirmelerde bulundu: 

"Türkiye ile Finlandiya arasında özellikle turizm, sağlık turizmi, bankacılık ve finans, 

sigorta, yenilenebilir enerji, ulaştırma, çevre, teknoloji, bilişim ve iletişim teknolojileri, 

atık yönetimi, makine sanayi ve müteahhitlik ve teknik danışmanlık hizmetleri gibi 

sektörlerde önemli yatırım potansiyeli olduğuna inanıyoruz. Ülkelerimiz arasında, 

Afrika ve Orta Doğu başta olmak üzere yatırım ve müteahhitlik hizmetleri alanında 

üçüncü ülkelerde ortak projeler yürütme ve gerçekleştirme konusunda büyük bir fırsat 

olduğuna inanıyorum." 

"İhracat kısıtlamaları kaldırılmalı" 

Pekcan, Finlandiya'nın Ekim 2019'dan bu yana savunma sanayi alanında Türkiye'ye 

uyguladığı ihracat kısıtlamalarının bir an önce kaldırılmasını talep ederek, "Bu 

kısıtlamaların kaldırılması ülkelerimiz ve firmalarımızın teknoloji alanında da yeni 

projeler ve iş birliklerinin artırılmasına katkı sağlayacaktır." ifadelerini kullandı. 



AB'nin çelik koruma önlemlerine de değinen Pekcan, Türkiye’yi olumsuz etkileyen bu 

önlemlerin ortaklık ruhu, STA ve Gümrük Birliği hedefleriyle açıkça çeliştiğinin altını 

çizdi. Bakan Pekcan, serbest ve adil, ticaretin sürdürülmesini sağlayacak karşılıklı 

olarak kabul edilebilir bir çözüm üzerinde çalışılması gerektiğini vurgulayarak, bu 

noktada Finlandiya hükümetinin vereceği desteklerin kendileri için önemli olduğunu 

belirtti. 

Gümrük Birliğinin güncellenmesi 

Pekcan, Gümrük Birliği güncellemesinin Türkiye ve Avrupa Birliği için önemli 

ekonomik faydalar sağlayacağına dikkati çekti. 

Salgınla e-ticaret, tarım, hizmet sektörlerinin öneminin bir kez daha anlaşıldığına 

işaret eden Pekcan, Gümrük Birliği anlaşmasında taraflar arasında tercihli ticaret ve 

ekonomik ilişkilerin kapsamını genişleterek tarım, hizmetler, kamu alımları ve e-

ticaret alanlarındaki karşılıklı pazar genişlemelerini amaçladıklarını ifade etti. 

Pekcan, sürece ilişkin resmi müzakerelerin gecikmeksizin başlaması gerektiğini 

vurgulayarak, Finlandiya tarafından sağlanacak desteğin bu süreci sorunsuz bir 

şekilde tamamlamak için çok önemli olduğunu kaydetti. Pekcan, "Bu konuda bazı 

ülkeler politik gerekçelerle engeller çıkartıyor. Politik gerekçeleri bir kenara bırakarak, 

tamamen ekonomi ve ticarete, iş insanlarımızın karşılıklı menfaatlerine 

odaklanmalıyız." görüşüne yer verdi. 

"JETCO Anlaşmasını ilk fırsatta gerçekleştirmek istiyoruz" 

Bakan Skinnari de salgın sürecinde Türkiye’nin aldığı tedbirleri yakından takip 

ettiklerini belirterek, ülkenin bu süreçteki etkin mücadelesini tebrik etti. 

Türkiye ile Finlandiya arasında ticaret alanında birçok imkan ve fırsatın bulunduğunu 

vurgulayan Skinnari, nükleer enerji, biyokimya teknolojisi, yenilenebilir enerji alanların 

da iş birliği anlamında önemli potansiyel arz ettiğini kaydetti. 

Skinnari, Finlandiya’nın Türkiye ile beraber özellikle Afrika, Körfez ülkelerinde 

ortaklaşa projeler yürütmesinin önemine işaret etti. 

Salgının durumuna göre, Finlandiyalı iş insanlarıyla beraber İstanbul'daki Busineess 

Finland koordinasyonunda Türkiye’ye geniş bir ticaret heyeti planladıklarını aktaran 

Skinnari, ayrıca iki ülke arasında JETCO toplantısını da en kısa sürede 

gerçekleştirmeyi istediklerini bildirdi. 



TOGG’un yan sanayisi için 
Eskişehir adres gösterildi 

Sanayi ve Teknoloji Bakan Yardımcısı Hasan Büyükdede, Eskişehir’in Bakanlık 
için özel bir yeri olduğuna dikkat çekti. Eskişehir Sanayi Odası’nda reel sektör 
üreticileri ve Büyükdede'nin bir araya geldiği toplantıda Eskişehir sanayisi için 

önemli konular mercek altına alındı. “Eskişehir özelinde Bakanlığımızda yaptığımız 
toplantılarda gemi motorlarını Eskişehir’de yapabiliriz dedik” açıklamasını yapan 

Büyükdede ayrıca, yerli otomobil projesi TOGG’un yan sanayisi için de Eskişehir’i 
işaret etti. 

Sanayi ve Teknoloji Bakan Yardımcısı Hasan Büyükdede, Eskişehir 
Sanayi Odası’nda reel sektör üreticileri ile bir araya geldi. 

 
Eskişehir’de, sanayi alanında değerli kurumlar bulunduğuna vurgu yapan 

Büyükdede, “Eskişehir’de bunu yapabilecek alt yapımız var. TEİ ve 
TÜLOMSAŞ’ımız var. Yapılacak olan yük gemilerinin yerlileştirilmesi için ilk 
aklımıza gelen şehir, Eskişehir oldu. Eskişehir’imiz uçak ve seramik alanında da 

büyük bir yer tutuyor. Seramik endüstrisinin bu bölgede ne kadar önemli 
olduğunu biliyorum. Anadolu Üniversitesi’nin bünyesinde bir Seramik Araştırma 

Merkezi var. Ancak bunun çok fazla kullanıldığını düşünmüyorum. Seramikçilere 
tavsiyem, üniversitemizdeki bu birimin kullanılması yönünde olacak” açıklamasını 
yaptı 

 
"Yakında Gemlik'te temel atacağız" 

 
Büyükdede ayrıca, otomotiv yan sanayisinin de gelişmesi gerektiğine dikkat 

çekerek, “TOGG projemizi canlandırıyoruz. Gemlik’te askeriyenin 1 milyon metre 

karelik bir alanını ayırdık. Yakında orada bir temel atmamız olacak. Ama burada 
ciddi bir yan sanayiye ihtiyaç olacak. Bu konuda Eskişehir buna oldukça müsait” 

ifadelerini kullandı. 



Varlık Fonu Turkcell’in en büyük 

hissesini satın aldı 
Varlık Fonu'ndan yapılan açıklamaya göre Turkcell'in en büyük hissedarı 

Telia'nın hisseleri 530 milyon dolar karşılığında alındı. Çukurova Holding 

dolaylı hisselerini satarak Turkcell'den çıkış yapacak. Çukurova'nın 

hisseleri Varlık Fonu bünyesinde bulunan Ziraat Bankası'na 1,6 milyar 

dolarlık kredi borcu sebebiyle teminat olarak gösterilmişti. 

 
Türkiye Varlık Fonu (TVF), Turkcell’in ana hissedarlarından şirketteki %26.2 dolaylı payı 

almak için anlaştığını duyururken, İsveçli telekom operatörü Telia Company 

Turkcell’deki %24.02 dolaylı hissesini 530 milyon dolar karşılığında satarak çıkıyor. 

Telia, Turkcell’in %51’ine sahip olan Turkcell Holding şirketinde %47.1 paya sahip. 

Turkcell Holding’in geri kalan payları ise Çukurova Holding ve Rus milyarder Mikhail 

Fridman'ın ortak olduğu L1 şirketine ait. Çukurova Turkcell’de sahip olduğu payları 

Ziraat Bankası’ndan aldığı krediye teminat olarak vermişti. 

TVF’den yapılan açıklamada, “Türkiye Varlık Fonu, Turkcell’in %26.2 oranında hissedarı 

oluyor. Telia Company, LetterOne, Çukurova Holding, Ziraat Bankası ve ilgili taraflar ile 

imzalanan sözleşmeler ile TVF, Turkcell'in en büyük hissedarı olacak” denildi. 

YÖNETİMİ BELİRLEYECEK 

TVF açıklamasına göre satın almanın ardından ortaklık yapısı şöyle olacak: 



TVF, toplam yüzde 26.2 içerisindeki yüzde 15’lik imtiyazlı hisseleriyle Turkcell 

Yönetim Kurulu’ndaki 9 üyeden 5’ini belirleyebilecek ve şirketin yönetim 

kontrolüne sahip en büyük hissedarı olacak. 

Telia, Turkcell’deki yüzde 24.02’lik dolaylı hisselerinin tamamını 530 milyon dolar 

karşılığında satarak Turkcell’den çıkış yapacak. 

LetterOne, şirketteki payını toplamda yüzde 24.8’e çıkararak en büyük azınlık hissedar 

haline gelecek. 

Turkcell Holding ortak girişimi sona erecek. Çukurova Holding ise dolaylı hisselerini 

satarak Turkcell’den çıkış yapacak. 

Yönetim kurulundaki 4 üye TVF imtiyazı olmaksızın seçebilecek. 

Turkcell'in mevcut temettü politikası sürdürülecek. 

TVF açıklamasında ayrıca işlemin bu yıl içinde tamamlanmasının beklendiği de ifade 

edildi. 

YÖNETİM KURULU'NDA AKP'YE YAKIN İSİMLER DİKKAT ÇEKİYOR 

Turkcell'in yönetim kurulu başkanlığını, daha önce AKP hükümetinde Hazine ve 

Maliye Bakan Yardımcısı olarak görev yapan Bülent Aksu yapıyor. 

Ziraat Bankası Genel Müdürü Hüseyin Aydın da şirketin yönetim kurulu üyeleri 

arasında yer alıyor. 

Turkcell Yönetim Kurulu'nun 3 üyesi Mart 2020'de değişmişti. 2013'ten beri 

yönetimde yer alan AKP'li Ordu Büyükşehir Belediye Başkanı Hilmi Güler, AKP'li eski 

Kültür Bakanı Atila Koç ile Ahmet Akça'nın görevleri sona erdi. Belediye başkanı 

seçildikten sonra Turkcell'deki görevini bırakmayan Hilmi Güler, uzun süre tartışma 

konusu olmuştu. 

Söz konusu üç ismin yerine, AKP Siirt eski Milletvekili Afif Demirkıran, MÜSİAD ve 

DEİK'te genel başkanlık yapan Nail Olpak ile Hazine ve Maliye Bakanlığı Danışmanı 

Tahsin Yazar yeni üye olarak atanmıştı. 



Fransa ile tansiyon yükseliyor: 

İddialar tamamen gerçek dışı 
Üst düzey bir Türk askeri yetkili, Türk donanmasının NATO misyonu 

yürüten bir Fransız gemisini taciz ettiği iddiasının "tamamen gerçek dışı" 

olduğunu, gemiye talebi üzerine Türk Donanması tarafından yakıt ikmali 

yapıldığını belirterek, muhabere paylaşmayan gemiyle ilgili durumun 

NATO makamlarına bildirildiğini kaydetti. 

 
Reuters’a bilgi veren askeri yetkili, Fransız askeri gemisinin NATO usullerini ve denizde 

emniyet kurallarını ihlal edecek şekilde süratle manevra yaptığını, konunun NATO 

askeri makamlarıyla da paylaşıldığı bildirdi. 

Türk askeri yetkili, “Taciz edildiği iddia edilen Fransız harp gemisine iddia edilen olay 

öncesinde tarafımızdan yakıt ikmali yapıldığı da dikkate alınırsa, ithamın ne kadar 

yersiz ve maksatlı olduğu açıktır. Ayrıca, Fransız harp gemisinin seyir emniyetini 

tehlikeye atacak, NATO usullerini ve denizde emniyet kurallarını ihlal edecek şekilde 

yüksek süratli ve tehlikeli manevra yapmış olmasından söz edilmemesi de manidardır” 

dedi. 

Türk yetkili, “Fransız gemisi bu yakın ve tehlikeli manevrayı yaparken, ilave seyir 

güvenliği için Türk harp gemisi tarafından atış kontrol radarı üzerindeki kamera ile 

gözetlenmiş, ancak hiçbir surette radar ile izleme yapılmamıştır. 20 deniz mili sürat ile 

deniz emniyetini tehlikeye atacak şekilde bir müttefik harp gemisine yaklaşmak 

usullere ne kadar uyar?” diye sordu. 



KONU NATO İLE PAYLAŞILDI 

Fransız gemisinin, NATO Deniz Muhafızı Harekatı için Orta Akdeniz’de bulunduğu 

sürece Türk gemileri ile sürekli muhabere irtibatı olmasına rağmen olay esnasında 

Fransız gemisi tarafından Türk gemisiyle hiçbir muhabere irtibatı kurulmadığını 

kaydeden aynı askeri yetkili, “Konu NATO askeri makamları ile de paylaşılmıştır. 

Müttefikimizden beklentimiz, varsa bu tür sorunların mevcut usuller ve esaslar 

çerçevesinde, ittifakın dayanışma ruhu içerisinde, koordinasyon ve diyalog ile 

çözümlenmesidir. Türkiye, her zaman olduğu gibi bugün de ittifak içerisindeki görev 

yükümlülüklerini yerine getirmiş ve yerine getirmektedir” dedi. 

Askeri yetkili, “Gemide ve karargahtaki kayıtlar incelenmiştir. NATO makamları ile de 

belgeler ve kayıtlar paylaşılmaktadır. Gerektiğinde elimizdeki tüm detaylı verileri de 

paylaşmaya hazırız. Kasıtlı bir davranışta bulundular, üzüntü verici. Olayın bu şekilde 

dostluk ve müttefiklik ruhuna aykırı bir şekilde gelişmesi bu aşamaya gelmesi bizi 

üzmüştür. Türkiye her zaman olduğu gibi bugün de ittifak içerisindeki görev 

yükümlülüklerini yerine getirmiş, getirmeye devam etmektedir” şeklinde konuştu. 

“BASINA YANSITMAK MÜTTEFİKLİK RUHUYLA BAĞDAŞMIYOR” 

TSK’nın tehlikeli hareketin, tacizin, dostane faaliyetlerin, işbirliğinin, dayanışmanın ve 

koordinasyonun ayırdını yapacak tecrübeye sahip, müttefikler arasında sahada 

herhangi bir sorun yaşanması durumunda uygulanacak koordinasyon, işbirliği, 

karşılıklı çalışabilirlik prensip ve usullerine de hakim olduğunu kaydeden aynı askeri 

yetkili, “Arazideki müttefik unsurları arasında bugüne kadar olduğu gibi, kolaylıkla ve 

NATO usulleri doğru şekilde uygulandığı takdirde halledilebilecek basit bir 

koordinasyon sorununun, basında gündeme getirilmesi, İttifakın dayanışma, iş birliği 

ve koordinasyon ilkeleri ve müttefiklik ruhu ile bağdaşmamaktadır” dedi. 

 

 

 

 

 

 

 

 



Rüştü BOZKURT 

18 Haziran 2020 

Tarım ve hayvancılıkta ivedi 
gündem 
Önerilere, önyargı tuzaklarına yakalanmadan yaklaşmalıyız. Hepimizin önerdikleri 

virgülüne kadar sorgulamaya açık olmalı. Sorgulanması için önerilerimi paylaşıyorum: 

1) Tarım ve hayvancılık bir ülkenin kalkınmasında “gerek şart mıdır, yeter şart mı?”. 

“Tarım ve hayvancılık varlıklı olmak için midir, var olmak için mi?” sorularının 

yanıtlanması ulusal uzlaşının ilk adımı olmalı. Bu iki sorunun yanıtını zihinlerimizde 

netleştiremezsek, doğru varsayımlar üzerine kurulu bir zihni model oluşturamayız. 

2) Toprakların kullanımında “özel mülkiyet” konusundaki algılarımızı sorgulanma da 

ikinci adım olmalı. Mülkiyet, maddi ve kültürel zenginlik üreterek insan yaşamına katkı 

yapmıyorsa korunmasının gerekçesi ne olabilir? Bir toplumun vatanını korumak için 

ödediği bedelin temelinde, o vatanın canını, aklını, neslini, malını ve kültürünü 

koruması vardır. Bugün kırsal kesimde rekabet edebilir ölçekte, rekabet edebilir 

teknolojik donanımlı, rekabet edebilir yönetişimle yönlendirilen tarımsal işletmelere 

ihtiyacımız var. Mülkiyet anlayışını fetişleştiren algı “İster toprağını sat, ister ortak ol 

istersen kiraya ver” yöntemini bile işler kılmıyor. Kimi zaman gündemde olan “sınırsız 

köy” girişimleri bu nedenle hayata taşınamıyor. Eğer parçalanmış mülkiyet çözüm 

olmaktan çıkmış, sorunların kaynağı olmuşsa, onu enine boyuna sorgulama, günün 

koşullarına göre çözümler üretme hepimizin sorumluluğu. 

3) Elinin menzili altındaki varlıklarını etkin ve verimli değerlendiremeyen toplumlar, 

dışardan gelecek kaynakları da çarçur ediyor. Elimizin menzilindeki en önemli 

değerimiz topraklarımız. “Topraktan geçinmeyen, toprakla ilgili bakım işlemlerini 

yapma sorumluluğu taşımayan mülk sahipliğinin yarattığı olumsuz dışsallıkları” 

sorgulamadan tarım ve hayvancılıkta yaratmak istediğimiz sonuca gidebilir miyiz? 

4) Özel mülkiyeti koruyarak “toprakların işlenmesine” ilişkin düzenlemelerin yapılması 

ivedi sorunlarımızdan bir değil mi? Bugüne kadar uygulanan “toplulaştırma” 

konusunu açık ortamlarda, çoklu katılımla sorgulamalıyız. Geçmiş uygulamaların 



başarılı ve başarısız yönlerini netleştirerek, aynı yanlışları tekrarlamayacak yeni 

çözümler üretmeliyiz. 

5) Bizim önerimiz “Hizmette Birleşme Yasası” çıkarılmasıdır. Bu konuda, iktidar ve 

muhalefet, sivil toplum örgütleri yöneticileri, medya ve diğer ilgili çevrelerin katılımcı 

ve kapsayıcı bir anlayışla tartışma yapabilmeli. Yasa, başka ülkelerin deneyimlerini 

dikkate aldığı gibi, çağımızın “ileri bağlantı, sınırsız iletişim ve küresel işbirlikleri” 

potansiyellerini de gözetmeli. Ayrıca yeni bir bilim metodu olarak gelişen “bağlantısal 

bütünlük” ilkesi de gözden ırak tutulmamalı. O zaman, nerede büyük ölçekli “örgütlü 

işletmeler” nerede “küçük aile işletmelerine” ihtiyaç olduğunu da iyi tanımlayabiliriz. O 

zaman diri bir ekosistem yaratabiliriz. Çağımız işletme yapılarını belirleyen, “büyük 

ölçek işyerinin küresel erişebilirliği ile küçük ve orta ölçek yapının esneklik ve hızını” 

birlikte örgütlemeyi bir üst düzeye taşıyabiliriz. 

6) Çıkarılacak yasa, topraktan geçinmeyen, toprağını işlemeyen, bakımsızlık 

nedeniyle komşuda toprağını işleyene de zarar veren bugünkü durumu 

değiştirmelidir. Yasa kamuoyuna milli bir politika olarak benimsetilmeli, toprakla 

bağını koparanlar toprağın işlenmesinin engeli olmamalıdır. Sektörde “destekleme 

sistemi etkileşimi” yeni bir bakış açısıyla ele alınmalıdır. 

7) Ürün çeşitliliği ise “Tarım ve Hayvancılık Uzun Dönemli Dayanıklılık Artırma 

Stratejisi” bağlamında belirlenmeli. Geribildirimlerle belirlenen hedeflerle alınan 

sonuçlar açıkça sorgulanarak ince ayarlarla ilerleme sağlanmalıdır. 

8)tanımlanmalı. İtalya, İspanya, Fransa ve başka ülkelerin uygulamaları da dikkate 

alınarak, mülkiyet sahibi ve toprak işletmecilerinin çıkarlarını dengeleyen kurallar 

konmalıdır. 

Bir sonraki yazımızda “Tarım ve hayvancılık yatırımlarında dolduruşa gelmemenin” 

arka planını sorgulayacağız. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Alaattin AKTAŞ 

18 Haziran 2020 

Bizi bu bireysel anonim düşünceler 
mahvediyor 
Ekonomide haziranda yaşanmakta olan kısmi iyileşmenin çok ciddi bir maliyeti 

ortaya çıkmak üzere. Korona ile mücadeledeki kazanımlarımızı tümüyle 

kaybetme riskiyle karşı karşıyayız. 

Öyle anlaşılıyor ki önlemlerin erken ve neredeyse hepsinin birden 

kaldırılmasının maliyetini ödüyoruz ve giderek daha da fazla ödeyeceğiz. 

Kabul, başlıktaki esinlenme Orhan Veli’nin o muhteşem şiirinden. “Beni bu güzel 

havalar mahvetti” diye yazmıştı Orhan Veli yıllar yıllar önce... 

İşte bizi de aslında anonim olan ama bireysel sandığımız düşünceler mahvediyor. 

“Bireysel anonim düşünce” benim uydurduğum bir ifade. Hani bazı davranışlar, bazı 

eylemler vardır; insan yalnızca kendine özgü olduğunu düşünür, oysa aynı davranışı 

sergileyen, aynı şekilde düşünen binler, milyonlar bulunmaktadır. Yani bireysel 

olduğu sanılan bu davranış biçimini aynı anda milyonlarca insan sergilemektedir. 

“Bir tek ben yapsam ya da yapmasam ne olur ki” diye düşünürüz de aynı tercihte 

bulunacak başkaları olduğunda ve bu başkaları milyonları bulduğunda ortaya nasıl 

bir sonuç çıkacağını pek umursamayız ya, işte kastımız böyle durumlar. 

Şimdi bu "bireysel anonim düşünce”yi korona ve maske konusunda yaşıyoruz. 

Bir tarafta “Bana bir şey olmaz” ya da “Hasta değilim ki birilerine bulaştırmam söz 

konusu olsun” diyenler var. 

Diğer tarafta ise riskin büyük ölçüde farkında olmakla birlikte “Bir tek ben 

takmamışım, ne olmuş yani” diye düşünenler. 

★★★ 



Maske takmayan virüslü biri, maske takmış olsa bile bir başkasına yüzde 70 oranında 

hastalık bulaştırabiliyor. 

Virüs taşıyan maske takarsa maske takmayana bulaştırma oranı yüzde 5’e iniyor. 

Maske takan virüslü birinin maske takan bir başkasına hastalık bulaştırma oranı 

yüzde 1.5’te kalıyor. 

Virüs taşıyan ama maske takmayan birinin, yine maskesiz bir başkasına hastalık 

bulaştırma riskinin ne kadar yüksek olduğu ise ortada. 

★★★ 

Hekimlerimiz bunu söylüyor, bu oranları ortaya koyuyor ve her gün uyarıyor. Sonuç? 

“Maske takmak isteğe bağlı olmalı” diyebilen insanlar... 

Çene altı modasının yaygınlaşması... 

Maskeyi elinde tesbih gibi sallayanlar, kimlik gibi cebinde taşıyanlar... 

Bir ara öyleydi, son durumu bilmiyorum. Araç muayenesinde yangın tüpü ve ilk 

yardım çantasına sahip olmayanlar bunları bulunduranlardan rica eder ve 

muayeneden geçene kadar arabasına koyardı. Geçenlerde maskesi olmadığı için 

markete alınmayan yaşlıca birinin bir başkasından “Çıkınca maskeni bana ver de 

içeri gireyim, sonra maskeni sana iade ederim” dediği anlatılıyordu. 

Kemik kaynamadan üstüne basıyoruz 

Bacağınızı kırınca kemik tam kaynamadan üstüne basamazsınız. Bunu denerseniz 

hem o ana kadarki iyileşme boşa gider, hem belki de kemiği tümden yerinden 

oynatırsınız. 

Koronanın ortaya çıkmasıyla birlikte ekonomi mart ayının sonundan itibaren yara 

almaya başladı. Nisanda üretimin nasıl düştüğünü gördük, mayıs da farklı 

gelmeyecek. Dün yazdık, mayıs ayı sanayi üretimi de geçen yılın çok altında kalacak. 

Bunun büyük bir maliyeti oldu, gerçek işsiz sayısı belki de on milyonu buldu. 

Ekonomimizin çok güçlü olduğunu söylüyoruz ama bu yükü kaldıramayacağımızı 

görünce önlemleri esnetmek zorunda kaldık. Tamam, haziran ayı nisan ve mayısa 

kıyasla görece iyi gelecek, bir toparlanma gözlenecek. 

Ama bu ne pahasına sağlanıyor? 



Kırık bacak tam iyileşmeden üstüne basıp birkaç adım attık diye sevinir durumdayız. 

Haziranda yaşanmakta olan kısmi iyileşmenin çok ciddi bir maliyeti ortaya çıkmak 

üzere. Korona ile mücadeledeki kazanımlarımızı tümüyle kaybetme riskiyle karşı 

karşıyayız. 

Önlemleri erken gevşetmenin bedeli 

Büyük kentler arasındaki seyahatin kısıtlanmasının korona ile mücadeleye nasıl bir 

katkı verdiği bu kısıtlama kaldırılınca daha iyi anlaşıldı. 

Toplum olarak “olmazsa olmaz” adetlerimiz var ya, şimdi onlar başlayınca halimiz ne 

olacak dersiniz. Düğünler, nişanlar... 

Bu ülke bu yılı düğünsüz geçiremez miydi yani? 

Ya asker uğurlamaları... Zaten normalde de engel olunması gereken çağdışı ve suç 

teşkil eden bir uygulama. Bari şu dönem bunu tümüyle engelleseniz. 

Bilim Kurulu Üyesi Prof. Tevfik Özlü’nün sözü çok anlamlı: 

“Evde televizyon izlemek, yoğun bakımda tavanı izlemekten iyidir.” 

Birilerinin hiç kabahati olmayan insanlara virüs bulaştırarak yoğun bakımda tavan 

izlettirmeleri hak mıdır? 

Bir ara on milyonu bulduğu tahmin edilen ve son dönemde biraz olsun azaldığı 

umulan işsiz sayısının hastalığın yeniden hortlamasıyla yeniden artış göstermesi 

karşısında ne yapacağız? Çalışabilir durumdaki her üç kişiden birinin işsiz 

gezdiğinden söz ediyoruz. 

Bilim insanları ikinci dalgadan söz etmenin doğru olmadığını, çünkü birinci dalganın 

henüz bitmediğini söylüyor. 

Birinci dalgada bile böylesine savrulan ekonomi yeni dalgaları kaldırabilir mi dersiniz? 

Ülke bu durumdayken diğer yanda bazı vatandaşlar beyinlerinin küçük dalga boyuna 

takılıp kalmış; “Maske takmak isteğe bağlı olmalı” diyebiliyor. 

Koronayı bile yeneriz yenmeye de, bu cehaleti? 

 

 



 

Abdulkadir Selvi 
aselvi@hurriyet.com.tr 

Erdoğan ile Bahçeli’nin kritik görüşmesi 
18 Haziran 2020 

Ne zaman ki Cumhurbaşkanı Erdoğan birkaç gün dinlenmek için Ankara dışına 
çıkıyor, ne zaman ki Erdoğan ile Bahçeli bir araya geliyor, Ankara kulisleri 
hareketleniyor. Dün de öyle oldu. Geçen hafta Ankara dışına çıkan Erdoğan’ın dün 
Bahçeli ile görüşmesi siyasi tansiyonu yükseltti. 

Görüşme isteğinin Cumhurbaşkanı’ndan gelmesi, ayrıca Bahçeli’den 

sonra Erdoğan’ın Meclis Başkanı Mustafa Şentop’u kabul etmesi, siyasi 

senaryoların yazılmasına neden oldu. 

Aslında bunda çok şaşılacak bir durum yok. Meclis Başkanlığı seçimiyle ilgili süreç 

başlayacak. Onunla bağlantılı olarak kabine değişikliği söylentileri devam ediyor. 

Bu süreçte iki lider görüşünce beklenti eşiği yükseldi. “Meclis Başkanı kim olacak, 

kabine değişirse hangi bakan gidip hangisi kalacak” gibi soruların cevabı arandı. 

Yeni sürecin yol haritası Erdoğan-Bahçeli görüşmesinde gizli. 

 

AYASOFYA İÇİN AYRICA KARARNAME ÇIKARILACAK MI? 

 

AYASOFYA’yla ilgili nefesler tutuldu,  2 Temmuz günü Danıştay 10. Dairesi’nden 

çıkacak karar bekleniyor. Danıştay, Ayasofya’nın müzeye dönüştürülmesiyle ilgili 

24 Kasım 1934 tarihli kararnamenin iptaline karar verdiği takdirde nasıl bir 

prosedür takip edilecek? 

Danıştay’dan çıkacak bir iptal kararı ile birlikte Ayasofya’nın müze statüsü sona 

ereceği için Kültür ve Turizm Bakanlığı’ndan alınıp vakıflara bağlanacak.  

Ankara’da tartışılan konu şu: Danıştay’ın iptal kararı yeterli olacak mı, yoksa 

Ayasofya’nın cami olarak ibadete açılması için ayrıca Cumhurbaşkanlığı  

kararnamesi gerekecek mi? İşin hukuki boyutuyla ilgili bir çalışmanın 

Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın masasında olduğu söyleniyor. Danıştay kararından 

sonra ihtiyaç görülürse Cumhurbaşkanlığı kararnamesinin hazırlanacağı ifade 

ediliyor. 

Bir başka nokta daha var. O da Ayasofya’nın mülkiyeti vakıflarda kalacak, ancak 

cami olarak Diyanet İşleri Başkanlığı’nın yönetiminde olacak. Diyanet’in 

Ayasofya’da halen bir imam ve bir de müezzin olmak üzere iki görevlisi var. Cami 
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olarak hizmet vermesi için vakıflar ile Diyanet arasında ayrı bir protokole ihtiyaç 

olmadığı söyleniyor. Sadece Ayasofya’nın büyüklüğüne uygun olarak imam ve 

müezzin kadrosu arttırılacak. 

Bu arada Ayasofya’nın sonradan yıkılan eski müştemilatının yeniden inşası arzu 

edildiği için Danıştay kararından sonra bir Cumhurbaşkanlığı kararnamesi 

çıkarılması düşünülüyor. 

 

HAFTANİN PKK’YA BIRAKILMAYACAK 

 

GEÇMİŞTE PKK’ya yönelik operasyonlar yapar ama bir süre sonra geri çekilirdik. 

Böylece TSK’nın geri çekildiği kamplara tekrar PKK girerdi. 90’lı yıllarda 

operasyondan sonra bölgeye gitmiş ve bir grup gazeteci ile birlikte Zap kampına 

girmiştik. Mayınlı alanlar işaretlenmiş, temizlenmiş bir yoldan götürülerek PKK’nın 

barındığı, eğitim yaptığı, silah ve mühimmatını sakladığı yerler gezdirilmişti. Hatta 

kullandıkları fırınları dahi duruyordu. Ancak biz çekildik, orası tekrar PKK kampı 

oldu. Elimizde tutamadık. PKK ile mücadelede konsept değişti. 

Son 1.5-2 yıldır “terörle kaynağında mücadele konsepti” uygulanıyor. 

Daha önce Pençe 1, Pençe 2, Pençe 3 harekâtları yapıldı. Ardından önce Sincar’ın 

vurulduğu Pençe-Kartal harekâtı geldi, ardından Haftanin kampını hedef alan kara 

harekâtı olan Pençe-Kaplan başladı. Ancak bunları bir harekât olarak görmemek 

lazım. Bu bir konsept. 

Yeni konseptin iki ayağı var. 

1) Terörle kaynağında mücadele etmek. 

2) Lider konseptine uygun olarak PKK’nın lider kadrosunu hedef almak.  

 

PKK’NIN LİDER KADROSUNA ÖZEL ÇALIŞILIYOR 

 

MİT’in operasyonuyla Sincar’da Medya Ağit kod adlı Beraat Afşin etkisiz hale 

getirilmişti. TSK-MİT operasyonuyla Kasım Engin kod adlı İsmail Nazlıkul ise 

sınırımızdan 150 kilometre uzakta Kandil’in içlerinde vurulmuştu. Nazlıkul ile 

birlikte 4 kadın teröristin de etkisiz hale getirildiği söyleniyor. “TSK ve MİT özel 

hedefler için ortak çalışıyor” deniliyor. Bunun içerideki ayağında ise İçişleri 

Bakanlığı yer alıyor. Süleyman Soylu kısa aralıklarla kırmızı, gri ve turuncu 

listedeki PKK’lıların etkisiz hale getirildiğini açıklıyor. Ancak hem içeride hem 

dışarıda operasyonlar MİT, TSK ve İçişleri tarafından “eşgüdüm” içinde yapılıyor. 

İki bakanla konuştum. İkisi de eşgüdümün altını çizdi. 

 

 

 



YENİ KONSEPTİN KODLARI 

PKK’ya yönelik harekâtların arkasında çok önemli bir arka kapı diplomasisi yatıyor.  

1) Operasyonlardan önce Irak ve Kuzey Irak Bölgesel Yönetimi’yle arka kapı 

diplomasisi gerçekleştiriyor. Mesrur Barzani yönetiminin PKK’ya yönelik 

operasyonlarda daha yakın davrandığının altı çiziliyor. Dikkat edin, İran’ı 

saymadım. 

2) Arka kapı diplomasisi ile istihbarat eşgüdüm içinde yürüyor.  

PKK bir yanda İHA’larla ve haberleşme sistemlerinin dinlenmesiyle takip edilirken, 

vurulacak hedefler açısından işin can damarını yerel istihbarat oluşturuyor.  

 

HAFTANİN’E ÜSLER KURULACAK 

 

Terörü kaynağında yok etme konsepti kapsamında başlatılan Pençe 1, Pençe 2 ve 

Pençe 3 harekâtlarıyla sınırlarımızın ötesinde 16 üs bölgesi oluşturuldu. Böylece 

PKK’nın sızması Irak topraklarında engellenmiş oldu. Bir anlamda fiili güvenli bölge 

oluşturuldu. Pençe-Kaplan harekâtıyla girdiğimiz Haftanin, PKK açısından stratejik 

bir kamp olma özelliğini taşıyor. Kandil’den çıkan teröristlerin Türkiye’ye sızdıkları 

kamp olarak biliniyor. Milli Savunma Bakanı Hulusi Akar’ın yönettiği Pençe-Kaplan 

harekâtı ile Haftanin kampına giren komandolarımız, bir süre oradan 

ayrılmayacaklar. Pençe harekâtlarıyla bölgeye 16 üs kurulduğu gibi Haftanin 

kampının da bir daha PKK’nın ele geçmemesi için bölgede üsler oluşturulacak. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Kıdem tazminatında ne yapılmak 
isteniyor? 
Esfender KORKMAZ 

 
18 Haziran 2020 

Mevcut mevzuatta bir yıl çalışan işçi işten çıkarılırsa, kıdem tazminatı almaya hak kazanıyor.  

Eğer ilk kez sigortalı olduğu tarih 08.09.1999 öncesiyse 15 yıl çalışan ve 3600 prim ödeyenler 
de istifa da etseler bile kıdem tazminatı alabiliyorlar. Ancak bu tarihten sonra işe girenler  ne 
zaman olursa olsun istifa etmeleri halinde kıdem tazminatı alamıyorlar. 

2020 yılı için kıdem tazminatında tavan 6730 liradır. 30 yıl çalışanlardan; 

·              Tavandan tazminat hak edenin eline 200 bin 372 lira geçiyor. 

·              Asgari ücretten çalışanın eline de 87 bin 600 lira geçiyor. 

Mevcut sistemin işveren ve işçiden yana avantajları ve dezavantajları var… 

İşveren açısından; Nitelikli ve uzman çalışanların uzun süre aynı işyerinde kalmasını sağlıyor. 
İşveren biriken tazminatı işletmesinde kullanıyor. Buna karşılık verimi düşük olan çalışanların 
işten çıkarılmasını zorlaştırıyor. 

İşçi açısından; İşten çıkarılması maliyetli olacağı için sistem işçinin uzun süre çalışmasına ve 
emekli olmasına imkan sağlıyor. Firmanın iflası halinde güvence olmadığı için işçinin kıdem 
tazminatı yanıyor. 

Düşünülen yeni sisteme ''Tamamlayıcı Emeklilik Sistemi'' deniliyor. Ayrıca aynen işsizlik 
sigorta fonu gibi, ''kıdem tazminatı fonu '' kurulacak. 

İki model öngörülüyor; 

1. Birinci modelde; Ayda 19 gün mevcut sistem çalışacak, 11 günde kesinti kıdem tazminatı 
fonuna devredilecek. Çalışanlar 60 yaşına kadar emeklilik sisteminden yararlanamayacak. 60 
yaşında fonda biriken parasının yüzde 25'ini nakit olarak çekebilecekler. Kalan yüzde 75'inin 
ise her ay getirisi emekli maaşına ilave edilerek ödenecek. Emekliler ancak 75 yaşına 
geldiklerinde toplu ödeme alabilecekler. 
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Bu modelde işçi aleyhine dört sakatlık var… 

Birisi; fon getiri oranı enflasyonun altında kalırsa, emeklinin reel geliri -satın alma gücü azalır. 

İkincisi; Emeklinin fondaki paranın kalan kısmını çekme olasılığı düşüktür. Çünkü  Türkiye de 
ortalama ömür süresi 78 yaştır. 

Üçüncüsü; Yeni sistemde işveren işçiyi daha kolay çıkarabilecek. 

Nihayet dördüncüsü; Kıdem tazminatı fonunda çalışanın ve emeklinin parası hükümetler 
elinde çar-çur edilecektir. 

İşveren açısından sakıncası ise; yetiştirdiği ve eğittiği elemanları işyerinde tutması zorlaşacak. 

İkinci modelde işçiye de prim ödeme getirilmek isteniyor. Yüzde 6 olacak primin yüzde 4'ü 
işveren, yüzde 0,5'i işçi ve yüzde 1'i de devlet tarafından ödenecek. 

Kıdem tazminatı fonunun aynen İşsizlik Fonu ve KEY (Konut Edindirme Fonu) gibi hükümetler 
elinde çar-çur edileceğinden  kimsenin endişesi olmasın. 

İşsizlik sigortası fonu da işçinin fonudur. Ancak hükümet kanun çıkararak 3 milyarını bütçeye 
aktardı. 2015 yılında 12 milyar lirasını GAP'a aktardı. 2018 yılında 11 milyar lirasını Kamu 
bankalarına aktardı. Kalanı da kısa vadeli borç olarak kullanıyor. Zaman zaman faizler 
enflasyonun altında kaldığı için aradaki fark fondan vergi kesintisi etkisi yapıyor. 

KEY de yıllar sonra ödendi. Halkın parası pula döndü.  

Kıdem tazminatı fonunu da hükümetler çalışanın ve emeklinin çıkarına bakmadan sıkışınca 
kullanacaklardır. 

Kıdem tazminatı sorununda işçinin eli sağlam değil. Çünkü sendikalar zayıfladı ve 
parçalandı.  İşçi için değil ideoloji için çalışıyorlar. Başta memur sendikaları siyasi tasallut 
altındadır. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



18 Haziran 2020, PerşembeBAŞYAZIMEHMET BARLAS 

15 Temmuz darbe girişiminin en hayırlı 
sonucu “Cumhur İttifakı”dır 
 

15 Temmuz 2016'daki FETÖ'cü darbe girişimi, ülkenin bütünlüğünü hedef almıştı... Bu 

girişimi tezgahlayanların hiç hesap etmedikleri bir sonuca dayandı olaylar. Hem sivil 

halkın artık darbelere izin vermeyeceği anlaşıldı... Hem de ülkenin bütünlüğünü siyasi 

açıdan güvenceye alan Cumhur İttifakı kuruldu. 

 

Önemli sorunlar 

Dün Cumhurbaşkanı Erdoğan'la MHP Genel Başkanı Bahçeli'nin görüşecekleri haberi, 

çok önemli iç ve dış sorunların gündemde biriktiği sırada geldi. Cumhurbaşkanlığı 

Külliyesi'nde basına kapalı gerçekleşen ve 14.05'te başlayan görüşme yaklaşık 1 saat 

sürdü. Görüşme sonrasında yapılan değerlendirmelere göre görüşmede, Kuzey 

Irak'taki terör hedeflerine yönelik başlatılan Pençe-Kartal Harekatı, Ayasofya'nın 

ibadete açılması, Siyasi Partiler Kanunu gibi kritik başlıklar ele alındı. 

 

Destan yazılıyor 

AK Parti ile MHP'nin bilinçli şekilde ve hiçbir boşluk bırakmadan dayanışma halinde 

olmaları, Türkiye'nin yarına dönük projelerinin güvence altında bulunmalarını da 

sağlıyor. Örneğin Türkiye, önceki gece saatlerinde Kuzey Irak'ın Haftanin bölgesine 

kara harekatı başlattı. PKK'lı teröristlerin inlerine yönelik düzenlenen dev operasyonun 

koordinasyonunu yürüten Milli Savunma Bakanı Hulusi Akar: "Türk 

komandosunun gücünü o dağlarda bir kez daha göstereceğinize, daha 

önce yazdığınız destanları yazacağınıza inanıyoruz" şeklinde açıklamada bulundu. 

 

Fransa korktu 

Bu arada Türkiye'yi hedef alan dış merkezlerin varlığı da hiç unutulmamalıdır. Mesela 

dün Fransa Savunma Bakanlığı, Türkiye'nin Libya politikasıyla ilgili bir açıklama yaptı. 

Bakanlık'tan yapılan açıklamada, "Türk donanması, NATO görevini 

gerçekleştiren Fransız gemisine karşı agresif davranışlarda bulundu. 
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NATO, Türkiye ile ilgili bir sorun yokmuş gibi davranamaz, bu sorun 

çözülmeli. Türkiye'nin hareketleri karşısında NATO kafasını kuma 

gömemez" denildi. 

 

Atina şaşkın 

Yunanistan ise, eylül ayında Doğu Akdeniz'de gerilimi tırmandıracak yeni bir 

senaryoyu devreye sokmaya hazırlanıyor. Dört aşamalı provokatif senaryolardan birisi; 

TPAO'nun sondaj gemilerine engel olunması ve gerektiğinde taciz ateşi açılması. Bir 

diğer senaryoda da Türk gemilerinin sismik araştırma için deniz tabanına indirdiği 

kablolara elektronik sistemlerle müdahalede bulunmak var. 

 


